



AL OMANIYA FINANCIAL SERVICES (SAOG)

DIVIDEND DISTRIBUTION POLICY



REVIEW HISTORY

Version No.	Effective Date	Summary of changes
1.0	10-03-2026	Approved by circulation



TABLE OF CONTENTS

INTRODUCTION.....	04
1.1 OBJECTIVE	04
1.2 REGULATORY FRAMEWORK	04
1.3 RESPONSIBILITY.....	05
1.4 POLICY AMENDMENT	05
2. DIVIDEND INTENT / PHILOSOPHY.....	05
2.1 TYPES OF DIVIDENDS.....	06
2.2 DIVIDEND FREQUENCY	06
3. DIVIDEND DETERMINATION CRITERIA.....	06
4. DIVIDEND RATIONALE	07
5. LEGAL AND REGULATORY CONSTRAINTS.....	07
6. DIVIDEND APPROVAL	08
7. DIVIDEND ANNOUNCEMENT.....	08
8. DISCLOSURE AND TRANSPARENCY	08
9. DISCLAIMER.....	09
10. CONTACT INFORMATION	09



1. Introduction

1.1 Objective

Al Omaniya Financial Services SAOG (“the Company”) has adopted and established this framework for Dividend Distribution Policy (“Policy”) for determining, recommending, declaring, and disclosing dividends to shareholders.

This policy has been approved by the Board of Directors by circulation on 10th March 2026.

As a Non-Banking Financial Company (NBFC) regulated in the Sultanate of Oman, the Policy aims to:

- Promote transparency, consistency, and predictability in dividend decisions.
- Balance shareholders return with regulatory capital adequacy, liquidity, and long-term sustainability.
- Ensure compliance with applicable regulatory requirements and disclosure obligations.
- Safeguard the Company’s financial strength and credit standing.

1.2 Regulatory Framework

This Policy has been prepared in accordance with:

- MSX Circular No. (3/2025) – Guidelines on Dividend Distribution Policies for Listed Companies
- Oman Commercial Companies Law (Royal Decree No. 18/2019 and amendments)
- Financial Services Authority (FSA) regulations and corporate governance requirements
- Central Bank of Oman (CBO) regulations applicable to Finance & Leasing Companies (as amended)
- The Company’s Articles of Association



- Any other applicable regulatory or contractual obligations

In the event of conflict between this Policy and regulatory requirements, regulatory provisions shall prevail.

1.3 Responsibility

The Board of Directors is responsible for approving this Policy and recommending dividends. The Executive Management is responsible for implementing this Policy and ensuring compliance with regulatory requirements.

1.4 Policy Amendment

The Company reserves the full right to amend or update this Dividend Distribution Policy whenever necessary, in line with regulatory developments or changes in the Company's financial or strategic circumstances. Any material amendments shall be approved by Board of Directors and shall be disclosed through the MSX platform and the Company's website.

2. Dividend Intent / Philosophy

The Company recognizes dividends as an important component of shareholder return. However, as a regulated NBFC, dividend decisions must ensure:

- Maintenance of regulatory capital adequacy ratios.
- Adequate provisioning for Non-performing Loans as per IFRS 9 and regulatory requirements.
- Maintaining adequate liquidity and funding stability.
- Sustainable long-term growth and risk management.

The recommendation, declaration and payment of dividends shall not constitute a binding obligation on the Company and shall at all times remain subject to the Company's financial performance, liquidity position, availability of distributable profits, sufficiency of cash flows, applicable regulatory requirements, compliance with covenants under existing financing arrangements, anticipated capital expenditure and investment plans, and prevailing economic and market conditions.



The Board of Directors shall assess these factors in determining any dividend recommendation. The amount, timing and form of any dividend shall be determined at the Board's discretion and shall be subject to the approval of the shareholders at the General Meeting, in accordance with applicable laws and regulations.

2.1 Types of Dividends

The following type of dividends may be declared in respect of the Company's listed equity shares on the Muscat Stock Exchange (MSX) subject to all regulatory approvals.

- ✓ cash dividends
- ✓ stock dividends
- ✓ Compulsorily convertible dividend bonds
- ✓ Non-convertible Redeemable dividend bonds
- ✓ Perpetual dividend bonds

2.2 Dividend Frequency

The Company intends to distribute dividends annually following the close of each financial year ending 31 December, subject to:

- Board recommendation.
- Approval of the Central Bank of Oman
- Shareholders' approval at the Annual General Meeting
- Compliance with regulatory capital requirements.

The Board may consider interim dividends, subject to:

- Sufficient profitability and retained earnings.
- Compliance with capital adequacy and provisioning norms.
- Approval under applicable regulations.

3. Dividend Determination Criteria

When evaluating dividend recommendations, the Board shall consider the following:



- Profitability - Net profit for the year and Retained earnings available for distribution.
- Regulatory Capital and Prudential Requirements - Compliance with CBO prescribed Capital Adequacy Ratio and Compliance with prudential limits and regulatory reserves.
- Asset Quality and Provisioning - Non-Performing Loan ratio, Provision coverage ratio and Adequacy of expected credit loss provisions under IFRS 9
- Liquidity and Funding- Liquidity coverage and funding maturity profile and Debt service obligations and covenant compliance
- Growth and Strategic Plans - Business expansion plans, Digital and Technology investments, new product initiatives and funding requirements.
- Market and Economic Conditions - Macroeconomic environment in Oman, Interest rate trends, Industry outlook for NBFCs and Credit demand and risk trends
- Key Financial Ratios - Dividend Payout Ratio, Earnings per share, Capital Adequacy Ratio and Debt-to-Equity Ratio

4. Dividend Rationale

The Company does not commit to a fixed dividend payout ratio.

However, as a general guiding principle:

- Dividends will be declared out of distributable profits / retained earnings / reserves in accordance with applicable laws.
- The payout will reflect sustainable earnings rather than short-term fluctuations.
- The Company may aim for a stable or gradually progressive dividend, subject to profitability and regulatory capital adequacy.

5. Legal and Regulatory Constraints

The Company shall not declare dividends if:

- It results in breach of CBO capital adequacy requirements
- It compromises regulatory liquidity thresholds



- It violates loan covenants or contractual obligations
- There are accumulated losses that restrict distribution under the Commercial Companies Law

The Board may reduce, defer, or suspend dividends if required to preserve financial stability.

6. Dividend Approval

- ✓ The Board reviews annual audited financial statements and evaluates capital adequacy, liquidity, risk metrics, and regulatory compliance.
- ✓ The Board recommends dividend percentage.
- ✓ The CBO approves the Board Recommended dividend.
- ✓ The Board may change the dividends initially declared based on the approval norms of CBO if necessary.
- ✓ Shareholders approve the dividend at the AGM.
- ✓ Distribution is made in accordance with MSX timelines and regulatory requirements.

7. Dividend Announcement

The company shall publish all announcements related to dividend distributions through the official disclosure platform of the Muscat Stock Exchange and the Company's official website in accordance with applicable regulatory requirements.

Dividend declaration announcement shall include the Dividend per share and total dividend amount.

8. Disclosure and Transparency

In line with MSX Circular (3/2025) and FSA requirements, the Company shall:

- Publish this Policy on its website and MSX portal
- Disclose dividend details in the Annual Report
- Disclose payout ratio and key financial considerations



- Provide justification for deviation from this Policy

9. Disclaimer

This Policy serves as a guiding framework for dividend distribution and does not constitute a final commitment or absolute guarantee regarding future dividends. Dividend distributions depend on annual financial results, regulatory requirements, market conditions, and the Company's financial strategy. The Board of Directors retains full discretionary authority to recommend, amend, defer, or cancel dividend distributions in the best interests of the Company and its shareholders.

The Company may suspend or modify dividend payments under circumstances including but not limited to:

- Based on the regulatory approvals and guidelines
- Significant deterioration in asset quality
- Material regulatory changes
- Economic downturn affecting the financial sector
- Capital strengthening requirements
- Strategic mergers, acquisitions or restructuring

10. Contact Information

Ms. Samiya Ahmed Salim Al Hassani
Investor Relations Officer
Al Omaniya Financial Services SAOG
Email: samia.alhassani@aofs.co.om
Telephone: 24724701





العمانية لخدمات التمويل (ش.م.ع.ع.)

سياسة توزيع الأرباح



سجل المراجعات

رقم النسخة	تاريخ التنفيذ	ملخص التعديلات
1.0	10-03-2026	تمت الموافقة عليها عن طريق التمرير



فهرس المحتويات

04	المقدمة	
04	1.1 الهدف	
04	1.2 الإطار التنظيمي	
05	1.3 المسؤوليات	
05	1.4 تعديل السياسة	
05	2 سياسة / فلسفة توزيع الأرباح	
06	2.1 أنواع توزيعات الأرباح	
06	2.2 دورية توزيع الأرباح	
06	3 معايير تحديد توزيعات الأرباح	
07	4 الأسس والمبررات لتوزيعات الأرباح	
07	5 القيود القانونية والتنظيمية	
08	6 اعتماد توزيعات الأرباح	
08	7 الإعلان عن توزيعات الأرباح	
08	8 الإفصاح والشفافية	
09	9 إخلاء المسؤولية	
09	10 بيانات الاتصال	



1. المقدمة

1.1 الهدف

اعتمدت الشركة العُمانية لخدمات التمويل (ش.م.ع.ع) ("الشركة") هذا الإطار لسياسة توزيع الأرباح ("السياسة") بهدف تحديد آلية تحديد الأرباح والتوصية بها وإقرارها والإفصاح عنها للمساهمين. وقد تمت الموافقة على هذه السياسة من قبل مجلس الإدارة بالتمرير بتاريخ: 10 مارس 2026. وباعتبار الشركة شركة تمويل غير مصرفية (NBFC) خاضعة للتنظيم في سلطنة عُمان، تهدف هذه السياسة إلى ما يلي:

- تعزيز الشفافية والاتساق وقابلية التنبؤ في قرارات توزيع الأرباح.
- تحقيق التوازن بين عوائد المساهمين ومتطلبات كفاية رأس المال والسيولة والاستدامة طويلة الأجل.
- ضمان الالتزام بالمتطلبات الرقابية والإفصاحية المعمول بها.
- المحافظة على المتانة المالية للشركة ومكانتها الانتمائية.

1.2 الإطار التنظيمي

تم إعداد هذه السياسة وفقاً لما يلي:

- تعميم بورصة مسقط رقم (2025/3) – إرشادات سياسات توزيع الأرباح للشركات المدرجة.
- قانون الشركات التجارية العُمانية (المرسوم السلطاني رقم 2019/18 وتعديلاته).
- لوائح ومتطلبات الحوكمة الصادرة عن هيئة الخدمات المالية.
- اللوائح الصادرة عن البنك المركزي العماني المطبقة على شركات التمويل والتأجير (وتعديلاتها).
- النظام الأساسي للشركة.
- أي التزامات تنظيمية أو تعاقدية أخرى سارية.

وفي حال وجود تعارض بين هذه السياسة والمتطلبات التنظيمية، تسود الأحكام التنظيمية.



1.3

المسؤولية

يتحمل مجلس الإدارة مسؤولية اعتماد هذه السياسة والتوصية بتوزيع الأرباح. وتتولى الإدارة التنفيذية مسؤولية تنفيذ هذه السياسة وضمن الالتزام بالمتطلبات التنظيمية.

1.4 تعديل السياسة

تحتفظ الشركة بالحق الكامل في تعديل أو تحديث هذه السياسة عند الضرورة، بما يتماشى مع التطورات التنظيمية أو التغييرات في الظروف المالية أو الاستراتيجية للشركة. ويجب اعتماد أي تعديلات جوهرية من قبل مجلس الإدارة، والإفصاح عنها عبر منصة بورصة مسقط والموقع الإلكتروني للشركة.

2. توجه / فلسفة توزيع الأرباح

تُقر الشركة بأن توزيعات الأرباح تمثل عنصراً مهماً في عائد المساهمين. إلا أنه وباعتبارها شركة تمويل غير مصرفية خاضعة للتنظيم، يجب أن تضمن قرارات التوزيع ما يلي:

- الحفاظ على نسب كفاية رأس المال التنظيمية.
- تكوين مخصصات كافية للقروض المتعثرة وفقاً للمعيار الدولي للتقارير المالية رقم 9 (IFRS 9) والمتطلبات التنظيمية.
- الحفاظ على مستوى مناسب من السيولة واستقرار التمويل.
- تحقيق نمو مستدام طويل الأجل وإدارة فعالة للمخاطر.

ولا يُعد التوصية أو الإعلان أو دفع الأرباح التزاماً ملزماً على الشركة، إذ يظل خاضعاً دائماً للأداء المالي للشركة، ومركز السيولة، وتوافر الأرباح القابلة للتوزيع، وكفاية التدفقات النقدية، والمتطلبات التنظيمية، والالتزام بالتعهدات الواردة في اتفاقيات التمويل القائمة، وخطط الإنفاق الرأسمالي والاستثمار المتوقعة، والأوضاع الاقتصادية والسوقية السائدة.

ويقوم مجلس الإدارة بتقييم هذه العوامل عند تحديد أي توصية بتوزيع الأرباح، ويُحدد مقدار وتوقيت وشكل التوزيع وفقاً لتقديره، وذلك مع مراعاة موافقة المساهمين في الجمعية العامة وفقاً للقوانين واللوائح المعمول بها.



2.1 أنواع الأرباح

يجوز إعلان الأنواع التالية من الأرباح المتعلقة بأسهم الشركة المدرجة في بورصة مسقط، وذلك بعد الحصول على الموافقات التنظيمية اللازمة:

- توزيعات نقدية
- أسهم منحة
- سندات أرباح إلزامية التحويل
- سندات أرباح قابلة للاسترداد غير قابلة للتحويل
- سندات أرباح دائمة

2.2 دورية التوزيع

تعتزم الشركة توزيع الأرباح سنوياً بعد إقفال السنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر، وذلك رهناً بما يلي:

- توصية مجلس الإدارة.
 - موافقة البنك المركزي العماني.
 - موافقة المساهمين في الجمعية العامة السنوية.
 - الالتزام بمتطلبات كفاية رأس المال التنظيمية.
- ويجوز لمجلس الإدارة النظر في توزيع أرباح مرحلية، رهناً بما يلي:
- تحقيق أرباح كافية وتوافر أرباح مبقاة.
 - الالتزام بمتطلبات كفاية رأس المال والمخصصات.
 - الحصول على الموافقات التنظيمية اللازمة.

3. معايير تحديد الأرباح

عند تقييم توصيات توزيع الأرباح، يراعي مجلس الإدارة ما يلي:

- الربحية: صافي الربح السنوي والأرباح المبقاة المتاحة للتوزيع.
- رأس المال التنظيمي والمتطلبات الاحترازية: الالتزام بنسبة كفاية رأس المال المقررة من البنك المركزي والاحتياطيات التنظيمية.



- جودة الأصول والمخصصات: نسبة القروض المتعثرة، نسبة تغطية المخصصات، وكفاية مخصصات الخسائر الائتمانية المتوقعة وفق IFRS 9
- السيولة والتمويل: نسب تغطية السيولة، هيكل استحقاقات التمويل، التزامات خدمة الدين، والالتزام بالتعهدات.
- خطط النمو والاستراتيجية: خطط التوسع، الاستثمارات الرقمية والتقنية، المبادرات والمنتجات الجديدة، واحتياجات التمويل.
- الأوضاع السوقية والاقتصادية: البيئة الاقتصادية الكلية في سلطنة عُمان، اتجاهات أسعار الفائدة، نظرة القطاع لشركات التمويل، واتجاهات الطلب والمخاطر الائتمانية.
- المؤشرات المالية الرئيسية: نسبة توزيع الأرباح، ربحية السهم، نسبة كفاية رأس المال، ونسبة الدين إلى حقوق الملكية.

4. مبررات توزيع الأرباح

لا تلتزم الشركة بنسبة ثابتة لتوزيع الأرباح.

ومع ذلك، كإطار إرشادي عام:

- يتم توزيع الأرباح من الأرباح القابلة للتوزيع أو الأرباح المبقاة أو الاحتياطات وفقاً للقوانين المعمول بها.
- يعكس التوزيع أرباحاً مستدامة وليس تقلبات قصيرة الأجل.
- قد تسعى الشركة إلى تحقيق توزيعات مستقرة أو متدرجة بالزيادة، رهناً بالربحية وكفاية رأس المال التنظيمي.

5. القيود القانونية والتنظيمية

لا يجوز للشركة إعلان أرباح إذا كان ذلك:

- يؤدي إلى الإخلال بمتطلبات كفاية رأس المال لدى البنك المركزي.
- يعرّض حدود السيولة التنظيمية للخطر.
- يخالف التعهدات التعاقدية أو اتفاقيات القروض.
- توجد خسائر متراكمة تقيد التوزيع وفقاً لقانون الشركات التجارية.



ويجوز لمجلس الإدارة تخفيض أو تأجيل أو تعليق توزيعات الأرباح عند الحاجة للحفاظ على الاستقرار المالي.

6. اعتماد الأرباح

- تراجع مجلس الإدارة البيانات المالية السنوية المدققة ويقيم كفاية رأس المال والسيولة ومؤشرات المخاطر والالتزام التنظيمي.
- يوصي المجلس بنسبة توزيع الأرباح.
- يعتمد البنك المركزي العُماني التوزيعات الموصى بها.
- يجوز للمجلس تعديل التوزيعات وفقاً لمتطلبات موافقة البنك المركزي عند الضرورة.
- يعتمد المساهمون التوزيعات في الجمعية العامة السنوية.
- يتم التوزيع وفق الجداول الزمنية لبورصة مسقط والمتطلبات التنظيمية.

7. إعلان الأرباح

تقوم الشركة بنشر جميع الإعلانات المتعلقة بتوزيعات الأرباح عبر منصة الإفصاح الرسمية لبورصة مسقط والموقع الإلكتروني للشركة وفقاً للمتطلبات التنظيمية.

ويجب أن يتضمن إعلان التوزيع قيمة التوزيع للسهم الواحد وإجمالي مبلغ التوزيعات.

8. الإفصاح والشفافية

- تماشياً مع تعميم بورصة مسقط (2025/3) ومتطلبات هيئة الخدمات المالية، تلتزم الشركة بما يلي:
- نشر هذه السياسة على موقعها الإلكتروني وبوابة بورصة مسقط.
 - الإفصاح عن تفاصيل التوزيعات في التقرير السنوي.
 - الإفصاح عن نسبة التوزيع والاعتبارات المالية الرئيسية.
 - توضيح مبررات أي انحراف عن هذه السياسة.



9. إخلاء المسؤولية

تُعد هذه السياسة إطاراً إرشادياً لتوزيع الأرباح ولا تمثل التزاماً نهائياً أو ضماناً مطلقاً بشأن توزيعات مستقبلية. تعتمد التوزيعات على النتائج المالية السنوية، والمتطلبات التنظيمية، وظروف السوق، والاستراتيجية المالية للشركة.

ويحتفظ مجلس الإدارة بكامل الصلاحية التقديرية للتوصية أو التعديل أو التأجيل أو الإلغاء بما يحقق مصلحة الشركة ومساهميها.

ويجوز للشركة تعليق أو تعديل توزيعات الأرباح في حالات تشمل – على سبيل المثال لا الحصر:

- استناداً إلى الموافقات والإرشادات التنظيمية.
- تدهور جوهري في جودة الأصول.
- تغييرات تنظيمية جوهريّة.
- ركود اقتصادي يؤثر على القطاع المالي.
- متطلبات تعزيز رأس المال.
- عمليات اندماج أو استحواذ أو إعادة هيكلة استراتيجية.

10. معلومات الاتصال

الفاضلة/ سامية أحمد سالم الحسني

مسؤول علاقات المستثمرين

الشركة العمانية لخدمات التمويل (ش.م.ع.ع)

البريد الإلكتروني: samia.alhassani@aofs.co.om

الهاتف: 24724701

